
 

 

Aulum-Hodsager Skole 
Skolebestyrelsesmøde 7. november 2024 

Aulum skole kl. 17.00 til kl. 20.30 
På lærerværelset 

Orientering(O), Drøftelse(D) 
eller Beslutning(B) 
 
 

Forældrevalgte: Lenette Bruun-Jeppesen, Vicki Kirk Ginderskov, Bo Lind 
Albertsen & Hans Jørgen Svendsen 
Medarbejderrepræsentanter: Kristian Boe Christensen, Morten Boe 
Andersen 
Skolens ledelse: Karen Skyum, Søren Damgaard, Annemette Jensen, 
Susanne Ingemann 
Elevrepræsentanter: Kristian Kjær Nørgaard 8b, Victor Blåbjerg 7b 
Afbud: Tilde Maul Bilberg, Jesper Rasmussen & Lene Poulsen. 

1.  17.00 – kl. 17.25   
 

De forældrevalgte repræsentanter præsenterede sig for 
elevrådsrepræsentanterne.  
 

2. 17.30 – 17.50 (O) 
Nyt fra elevråd 

 

Kristian og Viktor præsenterede sig. 
Kristian har i dag været til Undervisningsmiljørepræsentantmøde i Herning 
sammen med Steffen.  
På Aulum-Hodsager Skole respekterer eleverne ikke inventaret, og 
behandler det ikke som hjemme hos sig selv. Møbler og inventar, der ikke 
kan ødelægges, er meget dyre.  
Elevrådet har et ønske om etablering af en skolebod: 
Boden skal drives af eleverne med opsyn af lærerne. Maden kan evt. være 
rester, der kommer fra AFC, da det er bæredygtigt. Ellers salg af toast, 
müslibar mv. Betaling vil foregå via mobile-pay. Alle elever skal have 
mulighed for at købe i skoleboden.  
Elevrådet ønsker ligeledes en legepatrulje med de ældre elever, ligesom de 
har ønske om venneklasser.  
Toiletterne på Højgade og Vestergade vil elevrådet gerne have delt op i 
piger/drenge toiletter, og ønsker spejle på toiletterne på Vestergade.  
Fælleselevrådet i Herning Kommune har været på tur til København, hvor de 
blandt andet besøgte Christiansborg. 
Der er opbakning fra skolebestyrelsen til at arbejde videre med skoleboden. 
De øvrige temaer tager ledelsen med til evt. gennemførelse  

 

3. 17.50 – kl. 18.00 (O) 
Opfølgning på tiltag 

Skolebestyrelsesfanen på skolens hjemmeside er blevet meget mere 
overskuelig og brugervenlig. 
Oplægget med kommunikation fra skolebestyrelsen er sendt ud til lærerne.  
Desuden har Bo sendt en skrivelse ud til forældrene og til lærerne for at 
fortælle om skolebestyrelsens arbejde. 
Lenette og Bo kommer på onsdagsmøde 20. november kl. 15 for at 
præsentere sig selv og følge op på skrivelsen. 
Bestyrelsen vil gerne være inddragende og mere i dialog i processerne for at 
højne udkommet. 
 

4. 18.00 – kl. 18.30 (B) 
Princip (D) 

       ”En sammenhængende og  
       motiverende skoledag” 
   

Desværre havde koordinatorerne ikke mulighed for at deltage, så vi 
kvalificerer udkastet og sender det videre til kommentering. Udkastet blev 
drøftet, Det er for langt og detaljeret. Formuleringen skal være mere enkel 
og overordnet, så det er mere tilgængeligt i forhold til såvel det videre 
arbejde som i det endelige resultat.  
Der ønskes input fra lærerkollegiet til det videre arbejde.  
Bestyrelsen udarbejder herefter den endelige formulering for princippet ud 
fra lærernes input.  
 



5. 18.30 – kl. 19.00 (O) 
Opfølgning på tilsyn af 
Antimobbestrategi 

Karen gennemgik Antimobbestrategien. (Vedlagt referatet) 
 
Struktur på forældremøder – møderne skal holdes på en måde, som er 
meningsfuld for lærerne og klassen. Forældreperspektivet - hvad forventes 
af forældrene? Fokus på trivsel – vidensdeling blandt lærerne, være mere 
opsøgende på hvilke materialer, der findes ift. trivsel.  
Søren gennemgik de overordnede resultater far den nationale trivselsmåling 
for Aulum-Hodsager Skole.  
På baggrund af trivselsmålingen arbejder hver klasse med 2-3 fokuspunkter, 
som de vil arbejde på at forbedre. National trivselsmåling er et ud af mange 
værktøjer til at arbejde med trivsel - og giver et øjebliksbillede.  
 
Vikar:  
Vikarerne bliver i forhold til Antimobbestrategien klædt således på; 

- Vikarplaner (kollegial aftale) 
- Faste pladser 
- Faste grupper 
- Kort til Spor 2 
- Ordblindekort på fx PC 
- Brug nabolæreren eller ring til virkartelefonen/ kontor 

 
SD tager en snak med nye vikarer om ovenstående, samt om klasseledelse, 
om at være magtesløs, brug klasselærerne og SD til sparring. 

 

6. 19.00 – 19.20 (D) 
Tilsyn med principper 

Forslag til fremtidigt tilsyn med principper: 
Opfølgning på den nye timelængde i dette skoleår 

- En skriftlig tilbagemelding fra lærerne til KS/SD som videreformidler 
til skolebestyrelsen. 
 

7. 19.20 – 19.40 (D) 
Opfølgning ”tour de 
bestyrelse” 

Indlægget om søvn var rigtig godt og lærerigt.  
Det samme var indlægget om Unges mistrivsel – meget tankevækkende. 
Seksualitet/seksuel sundhed i folkeskolen var også interessant - der blev talt 
ind i de forskellige aldres seksuelle udvikling, og hvornår man som fagperson 
skal blive bekymret og reagere, og hvor vi ikke SKAL blive bekymret.  
 

8. 19.40 – 19.50 (O) 
Deltagelse af kommunal-
politiker på bestyrelsesmøde 

Bestyrelsen har lavet en aftale med to lokalpolitikere - John Thomsen (V) og 
Tommy Tønning (S). De kommer og besøger skolen den 9. december. Vi er 
interesseret i, hvad vi kan gøre for at få mere opmærksomhed omkring 
renovering af skolen? Derefter deltager de den første time på 
bestyrelsesmødet.  
 

9. 19.50 – 20.00 
EVT. 

Forespørgsel om suppleanters deltagelse i skolebestyrelsesmøderne? 
Suppleanter deltager som udgangspunkt ikke i møderne, men kan inviteres 
ad hoc. Dette tages det med som et punkt på næste møde idet en eventuel 
deltagelse vil betyde en ændring af forretningsordenen – eller en invitation 
til hvert møde som gæst.  
Bestyrelsen har modtaget en mail fra Valgmenighed. Henvendelsen drejer 
sig om konfirmationsforberedelse, og AULA opslag herom. Ledelsen 
beslutter praksis, og orienterer bestyrelsen på næste møde.  
  

10. 20.00 – 20.30 (O, D) 
Lukket punkt 

 

Næste møde: Mandag 9. december 2024 kl. 17.00 – kl. 21.00, Fritidscentret 

 


